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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 6/2017      § 71-92 
 

Tid: Tisdagen den 20 juni 2017  kl. 17.30 – 18:00 

Plats: Idrottsförvaltningens lokaler, Götalandsväg 230 hus 25. 

 

Justerat : 2017-06-22 
 

 

Emilia Bjuggren Bo Sundin 

    

     

  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande 
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Joseph Zamani (S) 
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Mehdi Oguzsoy (V) från § 85 

Sophia Granswed (M)  

Billy Östh (M) 

Daniele Fava (L) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Alexander Lindholm (S) 

Zekiye Güler Thompson (S) 

Johan Kovaniemi (S)   

Alexandra Sjölin Falk (MP) tjänstgörande ersättare 

Bwar Mert (V) tjänstgörande ersättare § 71-84  

Birgitta Persson (M) 

Olof Peterson (M) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Fredrik Månsson(SACO) 

Tjänstemän: 
Marina Högland förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld 

avdelningschef, Kersti Ruthström avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Anders Berlin 

enhetschef, Erik Odenlid nämndsekreterare  

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Da Silva borgarrådssekreterare 

Förhinder 
Anders Lindell (MP) 

Daniel Gustafsson (MP) 

Andreas Berglöf (M) 

Richard Bengtsson (L) 
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§ 85 

Upphandling av anläggande/uppförande av konstsnöspår med 
tillhörande tekniska funktioner för längdskidåkning i Ågesta 
friluftsområde                                          
Dnr 08.03.02/572/2017 

 
 
BESLUT 
 

Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta in anbud inför ett kommande 

genomförandebeslut för anläggande/uppförande av konstsnöspår med tillhörande 

tekniska funktioner för längdskidåkning i Ågesta friluftsområde i enlighet med 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 
 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen fick i budgetdirektiv för 2016 uppdraget att utreda förutsättningarna för 

anläggande av ett konstsnöspår för längdskidåkning i Ågesta friluftsområde. Den 20 

december 2016 beslutade idrottsnämnden att ge idrottsförvaltningen i uppdrag att fortsätta 

den påbörjade projekteringen med inriktningen att ett konstsnöspår ska finnas färdigt till 

skidsäsongen 2017-2018. 

 

Det vatten som behövs för konstsnötillverkningen planerar idrottsförvaltningen att ta från den 

närliggande sjön Magelungen. För vattenuttag för tillverkning av konstsnö för 1 km längdspår 

kan det räcka med att idrottsförvaltningen gör en anmälan om vattenverksamhet till 

Länsstyrelsen. För vattenuttag för tillverkning av konstsnö för 5 km längdspår krävs 

emellertid ett tillstånd för vattenverksamhet från mark- och miljödomstolen, en s.k. 

vattendom. Eftersom att utverkande av en vattendom är en process som tar lång tid har 

idrottsförvaltningen under 2017 arbetat parallellt med en anmälan och en tillståndsansökan för 

vattenverksamhet för att så snart som möjligt säkra vattenuttag för att tillverka konstsnö för i 

alla fall 1 km längdspår.  

 

Med anledning av att vattenuttaget ännu inte är säkrat behöver upphandlingen av 

anläggandet/uppförandet av konstsnöspåret dels villkoras av att alla nödvändiga 

myndighetstillstånd erhålls och dels anpassas efter att omfattningen av tillåtet vattenuttag kan 

komma att öka efter att entreprenadarbetena påbörjats.  

 

Förvaltningen föreslår att den entreprenad som behöver upphandlas ska omfatta fullständig 

projektering av ett komplett konstsnö(motions)spår av en sträcka på cirka 1 000 meter för 

etappvis utbyggnad bland annat inklusive lösningar för upptagning av vatten, transport av 

vatten till teknikbyggnad, teknikbyggnad, tillverkning och utfördelning av konstsnö, 

markarbeten, teknikbyggnad med installationer, belysning, dimensionering av rör för vatten, 

el och tryckluft. Projekteringen ska dimensioneras för ett konstsnöspår på cirka 5 000 meter, 

men sträckning i terrängen ingår inte utöver 1 000 meter.  

 

Entreprenaden ska även omfatta uppförande av ett komplett konstsnö (motions) spår på en 

sträcka av cirka 1 000 meter inklusive markarbeten, snösystem, teknikbyggnad med 
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installationer, belysning, anläggning av rör för vatten, el och tryckluft samt vattenintag. 

Därtill ska entreprenaden omfatta en option på kvarvarande projektering och uppförande av 

resterande del av konstsnö(motions)spåret, cirka 4 000 meter. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mariana Duarte m.fl. (MP), Mehdi Oguzsoy (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: I likhet med vad som anförs i tjänsteutlåtandet ska 

idrottsförvaltningen upphandla ett anläggande av konstsnöspår i Ågesta. Staden antog förra 

året ett nytt program för upphandling. Programmet ställer krav på kvalitet, innehåll och sätt på 

vilket tjänster och varor ska produceras samtidigt som programmet visar insatser som ska 

underlätta för fler att delta. Det är viktigt att staden och berörda nämnder lägger ett ökat fokus 

på kvalitet i upphandlingar och dess verksamhet. Nämnderna ska i ökad utsträckning kunna 

ställa krav på viktiga kvalitetsmått som utbildningsnivå, bemanning och yrkesmässig förmåga 

att leverera det staden beställt.  

Sociala krav är nu en väsentlig del av stadens program för upphandlingar. Upphandlingar ska 

inkludera krav på kollektivavtalsliknande villkor. Arbetsmiljön hos den upphandlade parten 

ska garanteras och lagstadgade krav ska inte förbigås av företaget. Vita jobbmodellen är 

central, och det ska finnas möjlighet till att ställa krav på exempelvis praktik eller 

utbildningsplatser. Nya lagändringar träder i kraft avseende upphandlingar, som gör det 

lättare att utföra och följa mer schyssta villkor och sociala krav. De företag som försämrar 

anställningsvillkor, missbrukar offentliga stödsystem, undflyr skattesystem eller motverkar 

den svenska modellen ska veta att de gör det till priset av att inte få göra affärer med 

Stockholms stad. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Stockholms stad ska vara en ledande idrottsstad året 

runt, och i det arbetet är det även viktigt att erbjuda bra förutsättningar för spontanidrott och 

friluftsliv. Ågesta är en, under goda vintrar, välbesökt anläggning som i hög grad bidrar till att 

nå stadens idrottspolitiska ambitioner. Vi välkomnar därför detta förslag men anser att staden, 

när konstsnöspår nu ändå realiseras, ska möjliggöra för ett visst serviceutbud i området. T ex 

efterfrågas serveringsmöjligheter med rast och värmestuga, vallabodar och omklädningsrum. 

Driften ska läggas ut och ske i dialog med näringsidkare och föreningar som har kunskaper 

och kompetens kring dessa frågor. Det är också relevant att, när området nu ses över, även 

undersöka vilka tillgänglighets- och trygghetshöjande åtgärder så som belysning och gallring 

som kan behövas för att skapa en välkomnande och trivsam anläggning för alla och för att öka 

nyttjandet av anläggningen året runt. 
 

 

 

I Tjänsten  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 


